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Abstract (en)
A method for transferring liquid media from a first solid to a second solid which has a surface structure, the liquid medium firstly being conveyed
by the first solid, which has a resilient, but dimensionally stable surface, into depressions in the surface of the first solid, said depressions forming
an irregular, random (stochastic) pattern, and the resilient, but dimensionally stable surface of the first solid being deformed due to pressure
resulting from contact with the second solid in such a way that the liquid medium is transferred, due to the pressure effect thus involved, from the
stochastically distributed depressions in the first solid into the depressions in the surface of the second solid. The device for carrying out the method
according to the invention is constructed either completely or at least on the surface from a resilient, but dimensionally stable material and has a
surface structure which forms an irregular, random (stochastic) pattern with a peak-to-valley height of Rz > 20 mu m. <IMAGE>

Abstract (de)
Verfahren zur Übertragung flüssiger Medien von einem ersten Festkörper auf einen zweiten Festkörper, der eine Oberflächenstruktur aufweist,
wobei das flüssige Medium durch den ersten Festkörper, der eine nachgiebige, aber formstabile Oberfläche aufweist, zunächst in Vertiefungen
der Oberfläche des ersten Festkörpers transportiert wird, wobei diese Vertiefungen ein unregelmäßiges zufälliges (stochastisches) Muster bilden
und durch aus Berührung mit dem zweiten Festkörper resultierendem Druck die nachgiebige, aber formstabile Oberfläche des ersten Festkörpers
derart verformt wird, daß das flüssige Medium durch die damit verbundene Druckeinwirkung aus den stochastisch verteilten Vertiefungen des ersten
Festkörpers in die Vertiefungen der Oberfläche des zweiten Festkörpers verbracht wird. Die Vorrichtung zur Durchführung des erfindungsgemäßen
Verfahrens ist entweder ganz oder zumindest oberflächlich aus einem nachgiebigen, aber formstabilen Material aufgebaut und besitzt eine
Oberflächenstruktur, die ein unregelmäßiges, zufälliges (stochastisches) Muster bildet mit einer Rauhtiefe von Rz > 20 µm. <IMAGE>
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